
103 學年度第二學期學術演講活動花絮 

104 年 3 月 4 日 
講者：鄒倫助研究員     國衛院生技與藥物研究所 
講題：Chemical Toolbox for Dissecting Bacterial Pathogenesis and Beyond  

    

104 年 3 月 11 日 
講者：黃耿祥副教授     義守大學後學士後中醫學系 
講題：微流體生物晶片於藥物制放上之應用 

    

104 年 3 月 10 日 
講者：Prof. Kazunobu Toshima     Dept. of Applied Chemistry Keio University 
講題：New Approaches for Synthetic and Chemical Biological Studies of Biofunctional Molecules: 
From Natural to Non-Natural Products 

 

 

 

 

 

    



104 年 3 月 25 日 
講者：林柏亨助理教授     中興大學化學系 
講題：1.Toward Models for the Full Oxygen-Evolving Complex of Photosystem II by Ligand 
Coordination  2. Lanthanide Based Single-Molecule Magnets: Next Generation Magnetic Storage 
Materials 

    

104 年 4 月 1 日 
講者：林嘉和教授     中原大學化學系 
講題：Synthesis, Structures and Functional Applications of Metal-Organic Frameworks (from 
fundamentals to advanced application) 

    

104 年 4 月 8 日 
講者：李慧玲副教授     輔仁大學化學系 
講題：Metabolomic Profiling Strategy for Biomarkers Discovery and Identification by Liquid 
Chromatography-Mass Spectrometry 

    
 
 
 



104 年 4 月 10 日 
講者：邱靜雯助理教授     台灣大學化學系 
講題：Group 13 Cations and Group 14 Ligands 

    

104 年 4 月 29 日  
講者：柯寶燦 副教授     中興大學化學系 
講題：Synthesis, Characterization and Polymerization Catalysis of Benzotriazole Phenolate Metal 
Complexes 

    

104 年 5 月 6 日 
講者：林伯樵 助理教授     中山大學化學系 
講題：Denitrogenative Annulation of N-Sulfonyl-1,2,3-Triazoles in the Syntheses of Heterocyclic 
Compounds and Traceless Labeling of Proteins 

    



104 年 5 月 20 日 
講者：Chair Prof. Minoru Isobe     中山大學化學系 
講題：High Stereochemical Control in the Natural Product Synthesis 

    


